
Protokół nr 3/99 
 

z  III Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego 
z dnia 29.01.1999 r.  godzina 10oo 

 
 
 
 
 Po Otwarciu III Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego przez 
Przewodniczącego Rady Pana Gajewskiego odczytano proponowany porządek 
obrad. Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. W 
odpowiedzi radny Rytczak zaproponował, aby na tej i każdej następnej Sesji 
punkt 24 porządku obrad, dotyczący interpelacji i zapytań radnych był 
umieszczany po punkcie 2 porządku obrad, który brzmi: ”Sprawozdania 
Zarządu z prac między sesjami”. Przeprowadzono głosowanie w tej sprawie. Za 
było 21 głosów, przeciw 23 natomiast 1 osoba wstrzymała się od głosu. W 
związku z tym wniosek został odrzucony.  
Przeprowadzono głosowanie nad porządkiem obrad, w wyniku którego 
porządek został przyjęty.  
 Przewodniczący przeszedł do podpunktu: przyjęcie protokołu. Protokół 
był wyłożony w Biurze Rady więc na sesji nie odczytano go. W wyniku 
głosowania protokół przyjęto. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) obrady 
uznano za prawomocne. 
 
Ad.2. 
 
Przystąpiono do realizacji punktu: “Sprawozdanie Zarządu z  prac między 
sesjami”. Starosta powiedział, że w okresie od 21.12.98 r. do 29.01.99 r. odbyło 
się 5 posiedzeń Zarządu, na których zostały podjęte uchwały w sprawie: 
- zawarcia porozumienia dotyczącego zimowego utrzymania dróg; 
- uchwalenia projektu budżetu Powiatu Wejherowskiego; 
- zatrudnienia Dyrektora Zarządu Drogowego w Wejherowie.  
Do ważniejszych problemów poruszanych  na posiedzeniach Zarządu należą: 
problemy oświaty; zawarcie porozumienia dotyczącego utrzymania dróg; 
spotkanie z Prezydentem, Burmistrzami i Wójtami dotyczące przyszłej 
współpracy miast i gmin ze Starostwem Powiatowym; projekt struktury 
organizacyjnej i regulaminu Starostwa; pozyskanie budynku przy ul. 3 Maja dla 
potrzeb Starostwa; wręczenie życzeń pierwszemu obywatelowi Powiatu 
Wejherowskiego.  
Ponadto Starosta uczestniczył w następujących spotkaniach: spotkanie 
starostów ziemskich województwa pomorskiego z Wojewodą Gdańskim; 
spotkanie z Zarządem Powiatu Puckiego; udział w uroczystości otwarcia 
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Oddziału Dziecięcego w Oddziale Szpitala w Lęborku; spotkanie ze 
słuchaczami i gronem pedagogicznym Studium Medycznego w Wejherowie; 
zakończono przygotowania do wizyty Pana Premiera Jerzego Buzka na 
Kaszubach. 
Pytań do Starosty odnośnie punktu 2 nie było. 
 
Ad.3 
 
Przed realizacją punktu: uchwała w sprawie powołania Komisji Kultury, Sportu 
i Turystyki. Radny Szczygieł ogłosił iż zrezygnował z funkcji Szefa Klubu UW 
i obecnie jest nim Radny Dariusz Rytczak. Po czym rozpoczęto dyskusję na 
temat uchwały. 
Radny Zielonka  złożył wniosek o skreślenie sekretarzy (oraz ich diet) we 
wszystkich Komisjach stałych. Drugi  wniosek złożył Radny Rytczak o 
wykreślenie z wszystkich uchwał § 3. powyższą propozycję uzasadnił tym, że 
zadania są tymczasowo nieprecyzyjne. Wybrany skład Komisji powinien 
między sobą ustalić zadania i przedstawić je na następnej sesji. Radny 
Zieleniewski w imieniu AWS poprosił o przerwę na przedyskutowanie 
wysuniętych wniosków. 
Po wznowieniu obrad Radny Zielonka wycofał swój wniosek. Natomiast Radny 
Rytczak ponowił ten wniosek w imieniu UW, uznał iż posiedzenia 
poszczególnych Komisji powinny protokołować osoby z Biura Obsługi Rady, 
ponieważ będą one bardzo precyzyjne i w każdej chwili dostępne. Radny 
Grzegorz Szalewski wyjaśnił iż protokolant będzie sporządzał protokół z 
posiedzeń, natomiast sekretarz będzie miał inne obowiązki. Mimo wszystko 
Radny Rytczak nadal podtrzymał swój wniosek, który poparł również Radny 
Reszke. Jednak Radny Bach stwierdził, że protokolant na posiedzeniu Komisji 
jest zbędny, gdyż np. Komisja Organizacyjno - Prawna ma sekretarza, który 
doskonale spełnia swoją rolę m. in. jako protokolant. Radny Bach uważa, że 
będzie sprawniej jeżeli protokołować sekretarze.  
  Radny Szczygieł dodał, że nie sekretarz a Przewodniczący danej Komisji 
odpowiada za protokół.  Radna E. Rogala-Kończak dodała, iż jest przekonana 
o doświadczeniu pracowników Biura Rady, zaś wybrani Przewodniczący 
Komisji są dobrymi organizatorami i będą sprawnie współpracować z 
protokolantem. Radca prawny zaproponowała, aby decyzję o wyborze 
sekretarza pozostawić członkom poszczególnych Komisji.  
 Przewodniczący zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego 
Rytczaka o skreślenie funkcji sekretarza z Komisji stałych.  
 Radny Jan Nowicki zwrócił uwagę, aby wątpliwości zgłaszano tylko do 
konkretnego projektu uchwały, a nie wnioski ogólne. 
 Przewodniczący Eugeniusz Gajewski stwierdził wtedy, że wniosek był 
ogólny i trzeba go przegłosować. W wyniku głosowania : za było 20 radnych, 
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przeciw 29 i 3 wstrzymało się od głosu. W związku z powyższym wniosek 
odrzucono.  
 Przewodniczący przeszedł do omówienia drugiego wniosku Radnego 
Rytczaka czyli do skreślenia § 3 z uchwały o powołaniu Komisji. § 3 dotyczył 
zakresu zadań poszczególnych Komisji. Radny Zieleniewski przedstawił 
stanowisko klubu AWS, że zakres zadań Komisji jest szkieletowy i składy 
Komisji mają go dopracować, uszczegółowić i rozbudować. Radny Rytczak 
omawiając swój wniosek powiedział, że jeżeli szczegóły tych zadań okażą się 
zbieżne to będzie dobrze, natomiast jeżeli będą odstępstwa od zapisu w 
dzisiejszej uchwale, wówczas wprowadzi to zamęt. Wiceprzewodniczący 
Szczygieł popierając wniosek Radnego Rytczaka stwierdził, że jeżeli będą 
zmiany w § 3 , to trzeba będzie stworzyć dziewięć uchwał o zmianie uchwały. 
Natomiast jeżeli odstąpi się na tej sesji od § 3 to na następnym posiedzeniu 
Rady jedną uchwałą można określić zakresy prac wszystkich Komisji. 
 Radny Hirsch z AWS zabierając głos powiedział, że uwaga Radnego 
Zieleniewskiego jest słuszna i że zakres zadań poszczególnych Komisji po 
omówieniu zostanią uszczegółowione. W podaniu ramowego zakresu zadań nie 
ma żadnych odstępstw od jakiejkolwiek ustawy.  
 Głos zabrała radca prawny pani A. Madziuk wyjaśniając w § 17 ustawy o 
samorządzie mówiącym o powoływaniu komisji napisane jest, że można 
powoływać komisje ustalając przedmiot ich działania oraz skład osobowy, więc 
przedmiot działania jest integralną częścią powołania komisji natomiast jeżeli 
chodzi o uszczegółowienie zadań, to będą one w statucie i nie musi być 
uchwalana odrębna uchwała.       
 W związku z tym, że Radny Rytczak nadal podtrzymywał swój wniosek i 
poddano go pod głosowanie. Za wykreśleniem z wszystkich uchwał §3 było 10 
radnych, przeciw 28 a wstrzymało się 3. Wniosek upadł Pan Reszke poprosił o 
dokładniejsze liczenie głosów - z podsumowania głosów nie wynika liczba 
obecnych na sali Radnych. Przystąpiono do ustalania składu osobowego 
Komisji Kultury , Sportu i Turystyki. W imieniu Klubu AWS Pan Zieleniewski 
zaproponował następujący skład: 
1) Ryszard Hinc 
2) Witold Niedziela  
3) Zofia Borakowska 
4) Maciej Tamkun 
5) Bronisław Siewert 
6) Kazimierz Bistroń  
Radny E. Gajewski dodał, że składy Komisji zostały ustalone z Klubami. 
Następnie głos zabrał Pan Rytczak  we imieniu UW, zgłaszając następujące 
kandydatury: 
1) Janusz Molak 
2) Stefan Mazur 
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Pan Krawiec zaproponował w imieniu SLD: 
1) Rudolf Simenak 
2) Wiesław Sikora 
Pani Bujanowicz w imieniu Przymierza Społecznego zgłosiła: 
1) Maria Kędzierska 
Innych propozycji nie było. Przewodniczący odczytał proponowany skład. 
Radczyni Elżbieta Rogala-Kończak przypomniała o podaniu w § 1 listy 
pozostałych członków Komisji. Odczytany wcześniej skład poddano pod 
głosowanie. Głosowało 48 radnych - wniosek przeszedł jednogłośnie. Po 
odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Bistronia, 
Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie. Projekt uchwały przeszedł 
jednogłośnie - za głosowało 48 radnych.  
 
Ad. 4 
 
W ramach rozliczenia punktu 4 porządku obrad, czyli uchwały o powołaniu 
Przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, Klub AWS 
zaproponował na to stanowisko Radnego Ryszarda Hinca. Kolejnego kandydata 
Janusza Molaka zgłosił w imieniu UW Pan Rytczak. Potem Przewodniczący 
Rady ogłosił głosowanie jawne. Natomiast Radny Liszniański z Przymierza 
Społecznego złożył wniosek o głosowanie tajne, gdyż jest to głosowanie nad 
osobą.  
Pani Mandziuk wyjaśniła iż ustawa o samorządzie powiatowym w tym przepisie 
nie przewiduje głosowania tajnego. Być może, że statut będzie przewidywał 
taką sytuację.  
Przewodniczący ogłosił przegłosowanie wniosku zgłoszonego przez Radnego 
Liszniańskiego. W wyniku głosowania: za było 15 osób, przeciw 30, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. W związku z tym wniosek został odrzucony. 
Ogłoszono głosowanie jawne nad kandydatami na Przewodniczących Komisji 
Kultury, Sportu i Turystyki. 
W wyniku głosowania kandydat Ryszard Hinc otrzymał 32 głosy. Natomiast 
radnego Janusz Molaka poparło 15 osób. 
Pan Kazimierz Bistroń odczytał projekt uchwały, który potem przegłosowano. 
W głosowaniu nad projektem uchwały o powołaniu Przewodniczącego Komisji 
Kultury, Sportu i Turystyki brało udział 46 Radnych, z tego za było 43 
głosujących i 3 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek przeszedł. 
 
Ad. 5. 
 
W związku z realizacją kolejnego punktu porządku, Przewodniczący Eugeniusz 
Gajewski oddał głos Radnemu Zieleniewskiemu. Ten w imieniu Klubu AWS 
zaproponował następujących kandydatów do składu Komisji Edukacji: 
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1. Maciej Tamkun 
2. Danuta Wójcik 
3. Awelina Szumnarska 
4. Elżbieta Dampc 
5. Kazimierz Bistroń 
6. Brunon Gajewski 
Radny Krawiec, w imieniu SLD zgłosił: 
1. Piotr Mazurowski 
2. Wiesław Sikora 
Radny Rytczak w imieniu Unii Wolności zarekomendował: 
1. Stefan Mazur 
2. Elżbieta Rogala - Kończak 
Radna Stanisława Bujanowicz w imieniu Przymierza Społecznego, 
zaproponowała: 
1. Maria Kędzierska 
Uwag i wniosków nie było. Ogłoszono głosowanie nad w/w skład. Radny 
Bistroń zaproponował przegłosowanie liczby pozostałych członków i składu 
osobowego jednocześnie. 
Przeprowadzono głosowanie. W wyniku głosowania, proponowany skład 
Komisji Edukacji został przyjęty 48 głosami popierającymi. 
Pan Bach zaproponował nie odczytywanie całych projektów uchwał, gdyż 
Radni otrzymali je przed sesją. Tej propozycji sprzeciwił się Pan Rytczak., 
ponieważ miał on uwagi co do omawianego projektu uchwały. Radna Rogala - 
Kończak zwróciła uwagę na edukację niepubliczną. Na terenie Powiatu istnieje 
dużo dobrze funkcjonujących placówek i w miarę możliwości powinno się tymi 
placówkami także zająć. W związku z powyższym Radna zaproponowała 
dodanie edukacji niepublicznej w punkcie pierwszym  § 3 . Po 
przedyskutowaniu wątpliwości Przewodniczący poprosił o formułowanie 
wniosków. 
Radny Dariusz Rytczak w imieniu UW wnosi o : 
- wykreślenie p - tu 3 w § 3 - w wyniku głosowania za było 6 radnych a przeciw 
42 - wniosek upadł. 
- w § 3 dopisanie “szkół podstawowych specjalnych” - ten wniosek później 
wycofano, 
Radny Reszke wnioskował o: 
- dodanie sformułowania “w szczególności” w zdaniu pierwszym § 3, aby w 
przyszłości gdy zajdzie taka potrzeba można było rozszerzyć ten zakres.  
Wniosek ten poparł też m. in. Radny Hirsch. W wyniku głosowania nad 
wnioskiem Radnego Reszke: za było 46 Radnych i 2 osoby przeciwne.- 
Wniosek przyjęto. 
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Pan Kazimierz Bistroń odczytał w całości projekt uchwały, który potem 
przegłosowano. Projekt uchwały poparło 47 radnych i 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
 
Ad. 6. 
 
W związku z realizacją p - tu 5 porządku obrad, brzmiącego: uchwała w 
sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Edukacji, Przewodniczący 
Klubu AWS zarekomendował Radnego Macieja Tamkuna na w/w stanowisko. 
Radny Krawiec w imieniu SLD zaproponował Radnego Piotra Mazurowskiego 
natomiast Klub Unii Wolności wysunął kandydatuę Stefana Mazura. Uwag nie 
było. Przewodniczący ogłosił głosowanie. 
W wyniku głosowania Radny Tamkun otrzymał 30 głosów, Radny Mazurowski 
4 głosy i Radny Mazur otrzymał 10 głosów popierających. W związku z tym 
Przewodniczącym Komisji Edukacji został Radny Maciej Tamkun. 
Po odczytaniu, projekt uchwały został przegłosowany. Głosowało 47 radnych, z 
czego 42 poparło projekt i 5 radnych wstrzymało się od głosu - projekt uchwały 
został przyjęty. 
Ogłoszono przerwę. 
 
Ad.7. 
 
Klub AWS wysunął następujące kandydatów do składu Komisji Promocji i 
Ochrony Zdrowia: 
1. Andrzej Dziedzic 
2. Zofia Borakowska 
3. Wojciech Trybowski 
4. Andrzej Zieleniewski  
5. Tadeusz Wolski 
6. Zofia Mikulska  
7. Dionizy Wrosz 
Unia Wolności jako członka Komisji zaproponowała: 
1. Wiesław Szczygieł 
SLD zaproponowało: 
1. Danuta Karcz 
Przewodniczący zaproponował aby w każdej uchwale w § 3 dodać słowo “w 
szczególności”.-  Sprzeciwu nie było. 
Pan Bistroń odczytał projekt uchwały, który potem przegłosowano. Za było 48 
radnych, czyli projekt uchwały o powołaniu Komisji Promocji i Ochrony 
Zdrowia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 8. 
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Na stanowisko Przewodniczącego Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia Radny 
Zieleniewski zarekomendował Andrzeja Dziedzica. Natomiast Radny Reszke 
zgłosił kandydaturę Pana Zieleniewskiego. Ten jednak nie zgodził się na 
kandydowanie. Innych propozycji nie było.  
Po przegłosowaniu kandydat Andrzej Dziedzic otrzymał 36 głosów za i 13 
głosów przeciw.  
Projekt uchwały przeszedł większością głosów. 
 
 
Ad.9. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Zieleniewskiemu, który do składu 
Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej zaproponował: 
1. Dionizy Wrosz 
2. Awelina Szumnarska 
3. Zofia Mikulska 
4. Andrzej Dziedzic 
5. Danuta Wójcik 
Następnie głos zabrał Pan Rytczak w imieniu UW i do składu Komisji 
zaproponował: 
1. Elżbietę Rogala - Kończak. 
Pan Krawiec zarekomendował: 
1. Danutę Karcz. 
Radny Bistroń odczytał projekt uchwały, który potem przegłosowano. 
Głosowało 47 osób - projekt przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad. 10. 
 
W rozliczeniu p - tu 10 porządku obrad Pan Zieleniewski zgłosił radnego 
Dionizego Wrosza na stanowisko Przewodniczącego Komisji Polityki 
Prorodzinnej i Społecznej. Natomiast Pan Rytczak zaproponował na to 
stanowisko Radną Elżbietę Rogala - Kończak oraz Pan Reszke zgłosił Radną 
Zofię Mikulską. W związku z tym radna Rogala - Kończak zrezygnowała z 
kandydowania na rzecz Pani Mikulskiej. Pani Rogala - Kończak stwierdziła, że 
kandydatka zgłoszona przez radnego Reszkę, jest najbardziej odpowiednią 
osobą na to stanowisko. Radny Dionizy Wrosz poproszony o przedstawienie 
swojej wizji na temat p - tu 5 w § 3, powiedział, że zna sytuację rodzin 
patologicznych i sądzi, że umiałby temu przeciwdziałać. 
Radny Krawiec zaproponował głosowanie w kolejności alfabetycznej. 
Postanowiono przegłosować tę propozycję. Za przyjęciem było 10 radnych, 27 
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przeciw i 5 osób wstrzymało się. Wniosek został odrzucony i głosowania będą 
odbywać się wg. kolejności zgłoszeń. 
Następnie Przewodniczący ogłosił głosowanie. Za przyjęciem kandydatury 
Radnego Wrosza było 25 radnych, a kandydaturę Radnej Mikulskiej poparło 23 
osoby. Przeszła kandydatura Dionizego Wrosza. Projekt uchwały o powołaniu 
Przewodniczącego Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej przeszedł. 
 
Ad.11.  
 
Następnym p - tem z kolei była uchwała w sprawie powołania Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Radny z Klubu AWS zgłosił 
następujące osoby do w/w Komisji: 
1. Tadeusz Wolski 
2. Józef Reszke 
3. Tadeusz Ptach 
4. Stanisław Budnik 
Radny Dariusz Rytczak zgłosił: 
1. Marian Nikel  
Radny Stanisław Krawiec zaproponował: 
1. Rudolf Simenak 
 
Ad.12. 
 
Przewodniczący Klubu AWS, realizując p - t : uchwała w sprawie powołania 
Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, zgłosił 
Tadeusza Wolskiego. 
Innych propozycji nie było więc ogłoszono głosowanie. W wyniku głosowania 
zgłoszony kandydat otrzymał większość głosów. Pan Tadeusz Wolski został 
Przewodniczącym Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
 
Ad.13.  
 
Kolejnym p -tem była Uchwała w sprawie powołania Komisji Budżetu i 
Finansów. 
Radny Zieleniewski w imieniu swojego Klubu zaproponował osoby takie jak: 
1. Józef Reszke 
2. Stanisław Adamczyk 
3. Krzysztof Krzemiński 
4. Elżbieta Dampc 
5. Jerzy Zielonka 
6. Stanisław Budnik 
Unia Wolności zgłosiła: 
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1. Janusz Molak 
2. Dariusz Rytczak 
SLD zaproponowało: 
1. Zenon Bieleninik 
2. Jan Suprunowicz 
Przymierz Społeczne zgłosiło: 
1. Stanisława Bujanowicz 
Po odczytaniu przez Wiceprzewodniczącego Bistronia, projekt uchwały został 
przegłosowany. W wyniku głosowania za było 47 radnych. W związku z 
powyższym projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów 
przyjęto jednogłośnie. 
 
 
Ad.14. 
 
Na stanowisko Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Klub AWS 
zaproponował Józefa Reszkę. Innych zgłoszeń nie było więc projekt uchwały 
poddano pod głosowanie. Głosowało 46 radnych, w czym 44 osoby były za i 2 
wstrzymały się od głosu.  
Przewodniczącym został radny Józef Reszke. 
 
Ad.15.  
 
Do składu Komisji Rewizyjnej AWS zaproponował następujące osoby: 
1. Jan Nowicki 
2. Krzysztof Zorn 
3. Ryszard Hinc  
4. Marek Labuda 
5. Ludwik Bach 
Unia Wolności zgłosiła: 
1. Mariusz Mówka 
2. Dariusz Rytczak 
Klub SLD wytypował: 
1. Stanisław Krawiec 
Odczytany projekt uchwały przegłosowano. Głosowało 49 radnych. W wyniku 
głosowania projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.16. 
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AWS na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wytypowało Pana Jana 
Nowickiego. Unia Wolności wysunęła kandydaturę Radnego Dariusza 
Rytczaka. Zarządzono głosowanie nad zgłoszonymi kandydatami. 
Jan Nowicki otrzymał 31 głosów popierających. Natomiast Dariusz Rytczak 
otrzymał 16 głosów za. 
W związku z powyższym Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został Pan Jan 
Nowicki. 
Radny Andrzej Zieleniewski zaproponował przerwę. 
 
Ad.17. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Eugeniusz Gajewski przeszedł do realizacji 
p - tu: uchwała w sprawie powołania Komisji Polityki Gospodarczej. 
Radny Zieleniewski z Klubu AWS zaproponował następujący skład: 
1. Krzysztof Krzemiński 
2. Stanisław Adamczyk 
3. Kazimierz Grubba 
4. Krzysztof Zorn 
5. Brunon Gajewski 
6. Bronisław Siewert 
Unia Wolności wytypowała: 
1. Marian Nikel 
2. Czesław Drewa 
3. Henryk Mizak 
SLD do składu Komisji zaproponowało: 
1. Piotr Mazurowski 
2. Jan Suprunowicz 
Przymierze Społeczne zaproponowało: 
1. Jerzy Liszniański 
Projekt uchwały odczytano i przegłosowano. Głosowało 49 radnych i tylu też 
było za przyjęciem projektu. Projekt Uchwały o powołaniu Komisji Polityki 
Gospodarczej został przyjęty. 
 
Ad. 18. 
 
Jako kandydata na Przewodniczącego Komisji Polityki Gospodarczej, Klub 
AWS zgłosił Pana Krzysztofa Krzemińsiego. Unia Wolności zaproponowała 
Radnego Mariana Nikla. Zarządzono głosowanie nad zgłoszonymi 
kandydatami. W wyniku głosowania kandydaturę Radnego Krzemińskiego 
poparło 33 radnych. Natomiast Radny Nikel otrzymał 16 głosów za. 
Przewodniczącym Komisji Polityki Gospodarczej został Radny Pan Krzyszyof 
Krzemiński. 
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Ad.19. 
 
Radny Zieleniewski zaproponował następujący skład do Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska: 
1. Jerzy Zielonka 
2. Władysław Hirsch 
3. Gerard Grzenkowicz 
4. Wojciech Trybowski 
5. Witold Niedziela 
6. Kazimierz Grubba 
7. Mariusz Mówka 
8. Czesław Drewa 
Radna Bujanowicz w imieniu Przymierza Społecznego wytypowała: 
1. Jerzy Liszniański 
Uwag nie wniesiono, Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
Projekt uchwały przeszedł jednogłośnie (za było 49 radnych). 
 
Ad.20. 
 
Na stanowisko Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Radny Zieleniewski w imieniu AWS zgłosił Radnego Jerzego 
Zielonkę. Unia Wolności zarekomendowała na w/w stanowisko Mariusza 
Mówkę. 
Radny Józef Reszke stwierdził, że najodpowiedniejszym kandydatem na 
Przewodniczącego jest Władysław Hirsch. Ten jednak nie zgodził się na 
kandydowanie. W głosowaniu Pan Zielonka otrzymał 27 głosów za. Natomiast 
kadydaturę Pana Mówki poparło 18 radnych. 
Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska został 
Radny Pan Jerzy Zielonka. 
 
Ad. 21.  
 
Przewodniczący Rady Pan Eugeniusz Gajewski odczytał projekt uchwały i 
otworzył dyskusję. 
Głos zabrał Radny Dariusz Rytczak i przedstawił swoje uwagi: 
1) w p - cie pierwszym dopisać “wynagrodzenie miesięczne...”, 
2) w § 3 wpisać, że wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady, 

a nie Zarządowi Powiatu, 
3) dopisać: “składniki wynagrodzenia wskazane w § 1 podlegają 

automatycznemu wzrostowi w przeliczeniu wg. wskaźników ustalonych 

Komentarz [URwW1]:  
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powyżej w przypadku każdorazowej zmiany stawek bazowych 
wynagrodzenia w rozporządzeniu Rady Ministrów przywołanym na wstępie 
niniejszej uchwały”. Zdaniem Radnego Rytczaka dopiero to stworzy pewien 
automat umożliwiający wzrost wysokości poborów Radnego, jeżeli stosowna 
uchwała zostanie wydana. 

4) Wykreślić uzasadnienie, gdyż nie jest ono najistotniejszym elementem i z p - 
tu widzenia organów nadzoru nie jest potrzebne. 

a) - w pierwszym p - cie zapisano “wyeliminowanie uznaniowości w określaniu 
wynagrodzenia”. Przemawiający Radny stwierdził, że jest ono uznaniowe, w 
tym momencie , w którym Rada je uchwala w ramach obowiązującego prawa.  

b) - w p - cie 3 powinno się zmienić sformułowanie “...kilka razy w roku...” na 
“...w okresie kadencji...” 

c) - w p - cie 4 zmienić wyrażenie “liczebność powiatu” na “liczbę 
mieszkańców powiatu” 

d) - p - t 5 wykreślić, gdyż nie ma potrzeby przyrównywania wynagrodzenia 
Starosty do poborów Prezydenta Miasta Rumi czy Wejherowa. 

Jako następny zabrał głos Radny Rerszke i poparł zmianę brzmienia § 3. 
Natomiast jeżeli chodzi o automatyzm, to wynika on z § 1. Radny poprosił o 
opinię Radcę Prawnego czy nie powinno się podać konkretnej stawki, która jest 
podana w Rozporządzeniu Rady Ministrów. 
Głos zabrał Radca Prawny, Pani Alina Mandziuk. W p - cie 1 § 1 można 
dopisać słowo “miesięczne”. Pani Mandziuk przychyliła się również do 
propozycji zmiany w § 3. Natomiast jeżeli chodzi o kwotę wynagrodzenia 
Starosty, to jest ona podana w uzasadnieniu. Radca Prawny wypowiedziała się 
na temat wniosku dotyczącego wskazania automatycznego waloryzowania 
składników. Powiedziała, że w miarę wzrostu zmienią się tylko kwoty 
stanowiące procenty. 
Jeżeli chodzi o uzasadnienie, to orzecznictwo mówi, że uchwały powinny być 
uzasadnione. Ostateczna decyzja należy jednak do Rady. 
Przewodniczący Komisji Organizacyjno - Prawnej - Pan Marek Labuda, 
powiedział, że ostatnio odbyto kontrolę Regionalnej Izby Rozrachunkowej w 
Gdańsku, gdzie szczególną uwagę zwracano na kwestię uzasadnienia podstaw 
przyznania dodatku służbowego powyżej 40 % i stąd była taka uwaga Komisji. 
Na koniec swojej wypowiedzi przychylił się do propozycji Radnego Rytczaka i 
Reszke. 
Głos zabrał Radny Krawiec i zapytał Starostę, czy automatyzm nie przeniesie 
się na pracowników. 
Starosta powiedział, że pewien automatyzm istnieje, bo pracownicy otrzymują 
co roku podwyżki. 
Radny Rytczak powiedział, że jeżeli nie zastosuje się automatyzmu z dniem 
podjęcia uchwały to organ nadzoru może kwestionować czy to podwyższanie 
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wynika z zapisu uchwały. Sądzi, że zapisanie tego w uchwale może na 
przyszłość zapobiec nie potrzebnym nieporozumieniom.  
Radny Zieleniewski powiedział, że po wewnętrznej konsultacji w imieniu 
Klubu AWS zgadza się z uwagami Radnego Rytczaka. 
Pan Daiusz Rytczak poprosiło przerwę na naniesienie poprawek wraz z Panią 
Mandziuk. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po wznowieniu obrad Przewodniczący odczytał  ostateczne poprawki, i tak: 
- w § 1, ust. 1 dodać “miesięczne Wynagrodzenie”, 
- Dodać ust. 2, który brzmi: “Składniki wynagrodzenia określone w ust. 1 
podlegają automatycznemu wzrostowi w przypadku każdorazowej zmiany 
stawek określonych w Rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 9 lipca 1990 
roku w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych (tj. Dz.U. z 1993 
r. Nr 111, poz. 493 z późniejszymi zmianami)”, 
§ 3 ma mieć brzmienie: “Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 
Rady”, 
- w uzasadnieniu:  
p - t 3 zmienić na “ w okresie kadencji” , 
p - t 4 zmienić na “liczba mieszkańców”, 
p - t 5 wykreślić w całości. 
Pytań i uwag nie było więc przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały z 
naniesionymi poprawkami.  
Głosowało 46 Radnych, w tym za były 43 osoby i 3 wstrzymały się od głosu. 
I tak: projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty. 
 
Ad.22.  
 
Pan Zieleniewski, na przedstawiciela Powiatu Wejherowskiego do Komitetu 
Założycielskiego Związku Powiatów Polskich, zaproponował Radnego 
Ludwika Bacha.  
Jako drugiego reprezentanta Radny Rytczak w imieniu Unii Wolności 
wytypował Pana Mariana Nikla. 
Radna Rogala - Kończak powiedziała, że z zapisu w Projekcie Statutu Związku 
Powiatów Polskich  wynika, że każdy Powiat może desygnować tylko jednego 
delegata do Związku Powiatów Polskich. Starosta wyjaśnił, że projekt  
uchwały dotyczy przystąpienia do Komitetu Założycielskiego Związku 
Powiatów Polskich i trzeba wybrać reprezentację Powiatu Wejherowskiego do 
Komitetu Założycielskiego. Natomiast dalegat do Związku Powiatów Polskich 
będzie wybrany, gdy będzie uchwała o przystąpieniu do Związku Powiatów 
Polskich i będą określone warunki przystąpienia. 
Po sprostowaniu Starosty Pan Zieleniewski zaproponował oddelegowanie 3 
przedstawicieli, tj.: 
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Starosta - Grzegorz Szalewski, 
Radny Ludwik Bach, 
Radny Marian Nikel. 
Klub SLD wysunął propozycję przegłosowania 3 kandydatów jednocześnie - 
propozycja została przyjęta.  
Po przegłosowaniu projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Związku 
Powiatów Polskich przeszedł jednogłośnie. 
 
Ad.23. 
 
Wnioskodawca, czyli Komisja Organizacyjno - Prawna omówiła projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Powiatu Wejherowskiego. 
Przewodniczący przeszedł do formułowania wniosków.  
Radny Reszke wnioskuje o: 
1) dopisać w § 1, p - t 1 “... za wyjątkiem etatowych członków Zarządu...”- po 

przegłosowaniu wniosek przeszedł, 
2) nieetatowym członkom Zarządu obniżyć diety na 190%, za było 11 Radnych, 

przeciw 31 Radnych i 4 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek odrzucono. 
3) wykreślić z § 4 słowa”(z wyłączeniem Przewodniczącego Rady Powiatu)”. 
Przed przegłosowaniem głos zabrała Radna Rogala - Kończak i poparła 
wniosek Pana Reszke. Po przegłosowaniu wniosek poparło  16 osób, 
sprzeciwiło się 23 Radnych i 2 wstrzymało się od głosu - wniosek upadł. Poza 
tym zaproponował aby diety przelewać bezpośrednio na konta. 
Wnioski Unii Wolności przedstawił Radny Rytczak: 
1. o obniżenie wszystkim Radnym diet o 20 % - wniosek poparło 8 Radnych, 

przeciw było 28 i 7 osób wstrzymało się od głosu. 
2. § 6 ma brzmieć:  
1) “Ustala się termin wypłaty diet na dzień 10. każdego następnego miesiąca, a 

w przypadku, gdy dzień ten jest dniem wolnym od pracy, w następnym dniu 
pracy w dziale Finansowym Starostwa Powiatowego. 

2)  “Wypłata diet w nowej wysokości następuje w miesiącu następnym po 
miesiącu, w którym ogłoszono podwyższenie najniższego wynagrodzenia za 
pracę. 

3)  “Kwoty diet ustalone w sposób wskazany w § 1 podlegają zaokrągleniu do 
pełnych złotych według zasad obowiązujących w rachunkowości.” 

Wniosek przegłosowano i przyjęto.  
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Powiatu Wejherowskiego poddano w całości pod 
głosowanie - w wyniku głosowania projekt uchwały przyjęto. 
 
Ad.24. 
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Radny Reszke poprosił o poinformowanie o obsadzie kierowniczych stanowisk 
i czy został powołany Rzecznik Prasowy Starostwa. Starosta powiedział, że 
obsada stanowisk trwa nadal, a Rzecznik Prasowy został powołany. Na to Pan 
Reszke zapytał czy konieczne było powołanie Rzecznika Prasowego. Jego 
zdaniem w pierwszej kolejności powinno się zatrudnić bardziej potrzebnych 
pracowników. Radny Grzegorz Szalewski na to powiedział, że nie ma w Polsce 
Powiatu, który nie ma Rzecznika Prasowego. 
Radny Krawiec zapytał, czy wpłynęły podania o pracę i czy zostały one 
rozpatrzone. Starosta wyjaśnił, że w Starostwie pracują pracownicy, którzy 
przeszli z Urzędu Rejonowego i osoby, które przysłano ze szczebla 
wojewódzkiego. Na dzień dzisiejszy jest to podstawowe zatrudnienie Urzędu 
Starostwa. Poza tym poinformował jakie stanowiska w najbliższym czasie będą 
obsadzone. 
Odpowiedź Starosty na pytanie Radnego Rytczaka, czy będzie nadal utrzymany 
p-t paszportowy, była twierdząca.  
Radny Krawiec zapytał czy Starosta może zainterweniować w sprawie 
odśnieżania dróg.- Starosta powiedział, że zrobi co w jego mocy. 
 
Ad.25. 
 
Radna Rogala - Kończak wnioskowała o to, aby materiały na sesję wysyłano 
wcześniej. Poza tym prosi o informacje na temat wszystkich placówek 
oświatowych Powiatu. Przewodniczący wyjaśnił, że termin otrzymywania 
zawiadomień będzie określony w Statucie Powiatu. 
Starosta powiedział, że pracownicy Starostwa odpowiedzialni za dane wydziały 
będą obecni na pierwszych posiedzeniach Komisji. 
Radny Reszke zapytał gdzie składać oświadczenia o stanie majątkowym. 
Przewodniczący wyjaśnił, że w jego biurze. 
Radny Liszniański poprosił o podanie numerów telefonów do Biura Rady  i 
Urzędu Starostwa. 
Pan Bach zwrócił uwagę aby członkowie Klubu Unii Wolności w sprawie 
Statutu Powiatu wcześniej ustalali swoje poprawkia potem podawali je na 
posiedzeniu Komisji Organizacyjno - Prawnej. 
Na zakończenie Starosta Grzegorz Szalewski zaproponował aby sesje Rady 
Powiatu odbywały się w ostatnie piątki miesiąca o godzinie 1000. 
Na tym zamknięto obrady III Sesji Rady Powitu Wejherowskiego. 
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Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych 
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